
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 8. april 2020 stillet følgende spørgs-

mål nr. 839 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Per Larsen (KF). 

 

Spørgsmål nr. 839:  

”Er ŵiŶistereŶ eŶig ŵed Kåre Mølďak, Ŷår haŶ udtaler ”Vi ďliver Ŷødt til at veŶte på, 
at virus går geŶŶeŵ deŶ daŶske ďefolkŶiŶg.”, soŵ det ďl.a. freŵgår af TVϮ’s artikel 
fra deŶ ϯ0. ŵarts Ϯ0Ϯ0: ”SeruŵiŶstitut tror ikke på sŶarlig vaĐĐiŶe: - Vi er nødt til at 

veŶte på, at virus går geŶŶeŵ ďefolkŶiŶgeŶ”? Vil ŵiŶistereŶ også iŶdheŶte et estiŵat 
for, hvor mange der i alt forventes indlagt på danske hospitaler som følge af COVID-

19? ” 

 

Svar: 

Det er afgørende for regeringen, at der en udvikling i epidemien, hvor 

sundhedsvæsnet kan følge med, mens der bliver arbejdet på mulighederne for bedre 

behandling og udvikling af en vaccine. Genåbningen af Danmark skal derfor ske 

gradvist og kontrolleret. Det er det, der er i fokus. 

 

Statens Serum Institut har nedsat en Ekspertgruppe, som foretager 

modelberegninger for at belyse udviklingen i smittespredningen, belastning af kritisk 

sygehusfunktion samt effekten af forskellige tiltag, men Ekspertgruppens rapporter 

indeholder ikke en egentlig prognose for, hvor mange som forventes indlagt på dan-

ske hospitaler i alt som følge af COVID-19. Ekspertgruppens rapporter er offentligt til-

gængelige på SSI’s hjeŵŵeside. 
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